
PROTOKÓŁ Nr XXXIX/2017

z XXXIX Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 27 października 2017 r. od godziny 1400 do 1700 w sali nr 9 Urzędu

Miejskiego w Wyrzysku

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,   

Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

Ireneusz Subczyński– Radca Prawny.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Daria Stranz – Kierownik Ref. GNRiL,

Rafał Głyżewski – podinspektor ds. promocji i rozwoju gminy,

Adam Smełsz – inspektor ds. informatyki,

Wiesław Nowicki – Kierownik Ref. ds. IRiGK,

Tomasz  Łykowski  -  podinspektor  ds.  wniosków,  monitoringu  i  rozliczeń  merytorycznych

projektów unijnych,

Andrzej Sadłowski – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

Magdalena Smełsz – Dyrektor M-GOK w Wyrzysku,

Hanna Łapacz – Kierownik M-GOPS w Wyrzysku,

Magdalena Strzałkowska – Dyrektor SAP w Wyrzysku,

Beata Borowczak – Kierownik OSiR w Wyrzysku,

Edward Gaitkowski – Prezes PWiK Sp. z o.o. w Wyrzysku, 

Inni goście:

Mirosława Rutkowska-Krupka – Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego,

Jan Marek Pikulik – Radny Sejmiku Województwa Wielkopolskiego, 

Stanisław Piechocki – Wicestarosta Pilski,

Stanisław Wełniak – Wiceprzewodniczący Rady powiatu w Pile,
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Iwona Schulz – Radna Rady Powiatu w Pile,

Tomasz Bugajski – Radny Rady Powiatu w Pile,

Akmuetaz Bellah Nasrullah – Dyrektor Szpitala Powiatowego w Wyrzysku,

Jarosław Wojciechowski – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku, 

Piotr Holc – Prezes TPW w Wyrzysku,

Henryk Kleczka – Przedstawiciel Izby Rolniczych w Pile,

Piotr Liszka – Przedstawiciel Izby Rolniczej w Pile,

Jarosław Sawicki – Przedstawiciel firmy IPC z Wrocławia,

Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

Przewodniczący Zarządu Osiedli  w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3.  

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Wyrzysk na lata 2017-2023,

2) zmiany uchwały Nr XXVI/210/2016 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 28 października

2016 roku w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego

Samorządowej Administracji Mieszkaniowej w Wyrzysku,

3) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2017 r.,

4) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Wyrzysk

na lata 2017-2028,

5) ustalenia  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  zakładu  budżetowego  Samorządowej

Administracji Mieszkaniowej w Wyrzysku na 2018 rok,

6) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,

7) wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia wysokości i sposobu jej poboru,

8) opłaty targowej,
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9) obniżenia ceny skupu żyta dla wymiaru podatku rolnego w 2018 r.,

10) ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,

11) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku

oraz nadania jej statutu,

12) wyrażenia  zgody  na  rozwiązanie  porozumienia  zawartego  z  Gminą  Miasteczko

Krajeńskie w zakresie zadań z zakresu administracji publicznej,

13) wyrażenia  zgody  na  rozwiązanie  porozumienia  zawartego  z  Gminą  Łobżenica

w zakresie zadań z zakresu administracji publicznej,

14) wyrażenia zgody na rozwiązanie porozumienia zawartego z Gminą Wysoka w zakresie

zadań z zakresu administracji publicznej,

15) wyrażenia  zgody  na  rozwiązanie  porozumienia  zawartego  z  Gminą  Białośliwie

w zakresie zadań z zakresu administracji publicznej.

   9.  Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny  2016/2017,  w  tym

o  wynikach  sprawdzianów  i  egzaminów  w  szkołach  podstawowych  i  gimnazjach  

prowadzonych przez Gminę Wyrzysk – materiały przedstawia na sesji  Przewodniczący  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa.

    10.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych

  w okresie międzysesyjnym.

       11. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach

              oraz odpowiedziach na te interpelacje.

       12. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

       13. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.                                               

       14. Wolne głosy i wnioski.

       15. Wyniki analizy oświadczeń majątkowych za rok 2016:

1) informacja  Burmistrza  o  złożonych  oświadczeniach  przez:  zastępcę  burmistrza,  

skarbnika  gminy,  sekretarza,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy,  

osoby zarządzające gminnymi osobami prawnymi  oraz  osoby  wydające  decyzje  

administracyjne w imieniu burmistrza;

2) informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  dot.  oświadczeń  

majątkowych radnych;

3) informacja  Wojewody Wielkopolskiego dot.  złożonych oświadczeń przez  Burmistrza

i Przewodniczącego Rady;

4) informacja  Naczelnika  Urzędu  Skarbowego  w Pile,  Złotowie  i   Nakle  n/Not.  dot.  

oświadczeń majątkowych za 2016 rok złożonych Burmistrzowi oraz Przewodniczącemu
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Rady – część niejawna sesji zgodnie z § 28 Statutu Gminy Wyrzysk, w związku z art. 

294 § 4 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. - Ordynacja podatkowa (Dz. U. z 2017 r., poz. 

201 z późn.zm.). 

       16. Zakończenie obrad.

          

Przebieg obrad:

Ad. 1 Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku –

Pan Stefan Rymer. Przewodniczący Rady bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad. 2 Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło  14

radnych, tj. 93,3 % ustawowego składu organu (na 15 radnych).  

Nieobecny radny Piotr Kuna. 

Przewodniczący  S.  Rymer  dodał,  że  radny,  Pan  Piotr  Kuna  został  delegowany  z  ramienia

Przewodniczącego Rady do wyjazdu służbowego.

Ad. 3 Obowiązki  sekretarza  obrad  zgodnie  z  zasadą  wg  kolejności  alfabetycznej  objął  radny

Roman Łuka.

Ad. 4 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił poszczególne punkty porządku obrad i następnie zapytał, czy

do przesłanego porządku obrad są uwagi bądź propozycje zmian?

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  w  związku  z  tym,

iż na posiedzeniach Komisji radni zaakceptowali propozycję burmistrza aby nie podnosić stawek

podatkowych podatku od środków transportowych oraz obniżenia ceny skupu żyta dla wymiaru

podatku rolnego na 2018 rok, prosi o zdjęcie z porządku obrad w głównym punkcie 8 podpunktu 9,

i 10. 

Przewodniczący Rady powiedział,  że  z  mocy ustawy nie  trzeba  podejmować uchwał jeżeli  nie

są zmieniane stawki.

Pan Ireneusz Subczyński – Radca Prawny powiedział, że przy ustalaniu porządku obrad, należałoby

przegłosować zdjęcie wskazanych punktów z porządku obrad. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wycofaniem z porządku

obrad dwóch projektów uchwał:

1) projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla wymiaru podatku rolnego na 2018
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rok;

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie,  przy 14 głosach ,,za” wycofała ww. projekt uchwały

z porządku obrad.   

2) projektu uchwały w sprawie podatku od środków transportowych.

W wyniku głosowania  rada jednogłośnie,  przy 14 głosach ,,za” wycofała  ww. projekt  uchwały

z porządku obrad.   

Następnie Przewodniczący Rady dodał, że w związku z tym podpunkt 11 otrzyma numerację 9,

podpunkt 12 numerację 10, podpunkt 13 numerację 11, podpunkt 14 numerację 12 oraz podpunkt

15 numerację 13. 

Ad. 5 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, że protokoły zwyczajowo dostępny był do wglądu w biurze

Rady,  a  także  przed  Sesją  i  była  zatem możliwość  zapoznania  się  z  jego  treścią.  W związku

z powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W wyniku głosowania, Rada jednogłośnie, w obecności 14 radnych przyjęła protokół z XXXVIII

sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła się 28 września 2017 roku.

Ad. 6 Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  informacje  zostały  przekazane  i  następnie  otworzył

dyskusję.

Głos zabrał radny Leszek Matuszewski, który powiedział, że wyczytał w sprawozdaniu Burmistrza,

iż  w  dniu  25  października  br.  brała  Pani  udział  w  posiedzeniu  Związku  Międzygminnego

,,PRGOK”, gdzie omawiane były propozycje zmian. W związku z tym radny zapytał, jakie istotne

zmiany nastąpiły, które są ważne dla mieszkańców, jak i przedsiębiorców?

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że w związku z tym, iż w 2018 roku

Związek Międzygminny będzie przygotowywał nowy przetarg na operatora, to Zarząd zwrócił się

do poszczególnych gmin o wytyczne do nowego regulaminu. Takie wytyczne dotyczyły przede

wszystkim  tego,  że  gminy  składały  swoje  propozycje,  co  do  usprawnienia  wywozu  odpadów

wielkogabarytowych  i  tych  odbieranych  sukcesywnie  z  poszczególnych  posesji.  Jako  Gmina

Wyrzysk wnioskowano aby w przyszłym regulaminie,  który stanie  się  podstawą do ogłoszenia
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nowego  przetargu na  operatora  uwzględnić  m.in.  zwiększenie  częstotliwości  wywozu odpadów

selektywnych, czy zwiększenie częstotliwości wywozu odpadów w okresie zimowym, ze względu

na  sugestie  i  wnioski  mieszkańców  odnośnie  występującego  w  tym  czasie  popiołu.  Kończąc

Burmistrz Wyrzyska dodała, że z każdej gminy i od prezesów spółdzielni wpłynęły wnioski, nad

którymi będą się pochylać, a obecnie była to tylko wstępna analiza, która po zebraniu wszystkich

wniosków zostanie poddana oglądowi aby móc usprawnić system.

Radny Stefan Wełniak zapytał, czy była mowa o budowie PSZOK-u na terenie Gminy Wyrzysk?

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  temat  jest  w  trakcie  realizacji,

a na wskazanym posiedzeniu Zarządu skupili się nad kwestiami regulaminu. Natomiast realizacja

budowy PSZOK-ów idzie zgodnie z przyjętym harmonogramem. 

Sprawozdanie Burmistrza Wyrzyska z działalności w okresie międzysesyjnym oraz informacja z

realizacji uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku podjętych na XXXVIII sesji stanowi załącznik nr 4.

Ad. 7 Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Mirosława  Rutkowska-Krupka  –  Wiceprzewodnicząca  Sejmiku  Województwa  Wielkopolskiego

oznajmiła, że przekaże informacje z ostatniego miesiąca, gdyż w dniu 11.10.2017 r. odbyła się sesja

nadzwyczajna, która dotyczyła seniorów w marko wydaniu. Na tej sesji uczestniczyły organizacje

pozarządowe zajmujące się tematyką seniorską uniwersytetu trzeciego wieku, a zainteresowanych

odwołuje się na stronę Województwa, gdzie umieszczone zostały dokumenty z przebiegu tej sesji,

a  są  m.in.  informacje o  sytuacji  ekonomicznej  seniorów w Województwie  Wielkopolskim oraz

informacje z jakich źródeł pozyskiwać środki w przyszłym roku kalendarzowym. Temu również

będzie  służyła  informacja  zawarta  w  Programie  Współpracy  Samorządu  Województwa

Wielkopolskiego  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi

działalność pożytku publicznego. Taki dokument został uchwalony podczas ostatniej sesji w dniu

23  października  2017  r.  Ponadto  podczas  ostatniej  sesji  została  podjęta  uchwała  w  sprawie

powierzenia Powiatowi Pilskiemu zadań Samorządu Województwa w zakresie realizacji Programu

Profilaktycznego na rzecz zapobiegania używania alkoholu oraz innych środków psychoaktywnych,

w szczególności przez dzieci i młodzież. Podjęta została również uchwała w sprawie likwidacji

Wielkopolskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Poznaniu, gdyż jak można zauważyć

coraz  więcej  zadań  podlega  centralizacji  i  są  one  odbierane  samorządom,  a  przekazywane

są do dyspozycji rządu. Natomiast taka uchwała została podjęta, lecz nie oznacza to, że samorząd

się z nią zgadza i zgodnie z Konstytucja, gdzie art. 15 i 16 wskazuje, że wszystkie sprawy mają

decentralizację Państwa i  za wszystkie sprawy,  które dzieją się w terenie odpowiada samorząd,
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który jest wybierany przez społeczności Województwa Wielkopolskiego. W związku z tym zadania

zostały  przekazane  do  Wojewody,  i  Wojewoda  będzie  decydował  komu,  i  na  co  takie  środki

przekazać. Następnie M. Rutkowska-Krupka powiedziała, że na jednej z sesji wspomniała, iż trwają

rozmowy  dotyczące  przekazania  zadań  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  jest

to  temat  bardziej  skomplikowany  ponieważ  w  świetle  podjętego  programu  realizowane

są inwestycje, gdzie zabezpieczono środki w kwocie 50 mln zł na inwestycje środowiskowe, jak

oczyszczalnie ścieków i inne. Natomiast Zarząd Województwa Wielkopolskiego nie wyraża zgody

na przekazanie tych zadań do Wojewody i będzie trwał spór. Cała taka polityka jest polityką spójną

z  tym  co  jest  w  obowiązku  realizować  oraz  nie  jest  zgodna  z  oczekiwaniami  społeczności

Wielkopolski. W dalszej części M. Rutkowska-Krupka powiedziała, że na ostatniej sesji podjęta

została uchwała w sprawie ogłoszenia roku 2018 rokiem Powstania Wielkopolskiego, a intencją jest

zwrócenie  uwagi  wszystkich  w Polsce  na  II  zwycięskie  spotkanie.  Natomiast  wszystkie  gminy

i powiaty powołały komitety i  przygotowują się do zorganizowania w przyszłym roku rocznicy

Powstania  Wielkopolskiego.  W  Województwie  Wielkopolskim  zostało  powołane  biuro  dla

zorganizowanie tychże uroczystości z odpowiednimi funduszami. Dodatkowo w ramach konkursu

będzie  można  przystąpić  do  uzyskania  środków,  jeżeli  pomysły  na  przeprowadzenie  takich

uroczystości  będą  atrakcyjne.  Dokonano  również  oceny  PROW-u  na  lata  2014-2020  i  tytule:

podstawowe usługi i ochrona miejscowości na obszarach wiejskich zostały niewykorzystane środki

ponieważ nie  mogły się  dokonać  nabory na  zadania  i  Agencja  Restrukturyzacji  i  modernizacji

Rolnictwa nie pouzgadniała, jak mają wyglądać odpowiednie dokumenty. W związku z tym taki

pierwszy nabór będzie na ochronę zabytków i budownictwa tradycyjnego, gdzie można uzyskać

do 500 tys. zł i w 63,63% kosztów kwalifikowanych. Kolejny nabór dotyczył będzie inwestycji

w obiekty pełniące funkcję kulturalne za podobną kwotę 500 tys. zł i przy finansowaniu 63,63%.

Kolejny temat dotyczący kształtowania przestrzeni publicznej, na co w szczególności zwraca się

uwagę  ponieważ  wieś  z  reguły  nie  ma  planów  zagospodarowania  przestrzennego,  a  chce  się

zmobilizować  aby  tym  tematem  się  też  zająć,  żeby  wieś  została  zagospodarowana  z  jakimś

pomysłem. Dąży się do tego aby wieś była ładnie zagospodarowana z odpowiednimi miejscami

do wypoczynku, drogami, ścieżkami rowerowymi oraz miała w odpowiedni sposób ukształtowaną

zabudowę  infrastrukturalną.  Kolejny  nabór  dotyczyć  będzie  inwestycji  pełniących  funkcje

kulturalne do kwoty 500 tys. zł oraz ostatni nabór na targowiska, gdzie sprzedawane są miejscowe

produkty lokalnych producentów i można było uzyskać do 1 mln.  zł.  Do tego projektu zostało

złożonych  wiele  wniosków,  lecz  nie  wszystkie  zostały  zakwalifikowane  i  została  pewna  pula

pieniędzy,  a  nabór  będzie  dokonywał  się  w  przyszłym  roku.  Natomiast  został  rozstrzygnięty

konkurs: ,,Odnowa wsi szansą dla aktywnych Sołectw” i z Powiat Pilskiego zakwalifikowała się
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Wysoka Mała na doposażenie terenu rekreacyjno-sportowego, Liszkowo na zakup doposażenia w

świetlicy wiejskiej oraz Dźwierszno Wielkie również na zakup doposażenia do świetlicy wiejskiej.

Następnie  M.  Rutkowska  -Krupka  powiedziała,  że  w  dniu  10.10.2017  r.  odbyła  się  II  edycja

konkursu: ,,Jeden dzień w Sołectwie - przyroda,  kultura i  tradycja”,  gdzie laureatem z Powiatu

Pilskiego zostało Sołectwo Walentynowo, a wśród wyróżnionych Powiat Złotowski. Ponadto został

rozstrzygnięty Konkurs dotyczący Wielkopolskiego Nauczyciela Roku. Nauczycielka z Piły została

zwyciężczynią  tego  konkursu  i  otrzymała  nagrodę  w  wysokości  10  tys.  zł.  Natomiast  Szkoła

Podstawowa im. Powstańców Wielkopolskich w Wyrzysku otrzymała wyróżnienie i kwotę 3 tys. zł,

czego  się  gratuluje  serdecznie.  Kończąc  M.  Rutkowska  -Krupka  powiedziała,  że  rozmawiała

z Wojewódzkim Zarządem Dróg i droga wojewódzka 194 Wyrzysk-Osiek jest ujęta w Wieloletniej

Prognozie  Finansowej  Województwa Wielkopolskiego z  terminem realizacji  na  lata  2018-2020,

przy planowanych nakładach w kwocie 24 mln. zł. Natomiast w miesiącu październiku Wojewódzki

Zarząd Dróg wystąpił z wnioskiem o środki unijne, a o rozstrzygnięciu poinformuje przy najbliższej

okazji.  

Przewodniczący  Rady  Stefan  Rymer podziękował  za  przedstawione  informacje  i  umożliwił

zadawanie pytań. 

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że 24 mln. zł z województwa mają zostać przeznaczone na

remont  dalszej  części  drogi  wojewódzkiej.  Natomiast  kwoty  przetargów  zaczynają  oscylować

wokół  wyższych  kwot  niż  są  zabezpieczane.  W związku  z  tym  radny  zapytał,  czy  jest  takie

niebezpieczeństwo,  iż  ogłoszony  przetarg  zostanie  unieważniony  za  zbyt  wysokie  oferty

na realizacje zadania?

Mirosława  Rutkowska-Krupka  –  Wiceprzewodnicząca  Sejmiku  Województwa  Wielkopolskiego

powiedziała,  że przed chwilą  wskazała,  iż  Samorząd Województwa Wielkopolskiego ubiega się

o środki europejskie z WRPO na lata 2014-2020. Taki wniosek został  złożony w październiku,

a  te  24  mln.  zł  dotyczyły  wartości  kosztorysowej  i  najważniejsze  jest  aby  wnioskiem

zakwalifikować  się  do  środków  unijnych,  gdyż  dofinansowanie  ze  strony  województwa  jest

gwarantowane. Natomiast przetargi wszystko pokażą,  ponieważ zaplanowanych było 30 mln.  zł

na  remonty  dróg  i  okazało  się,  iż  części  nie  można  zrealizować,  gdyż  stawki  w  przetargach

są o 100% wyższe. Jednakże chce się powalczyć aby tych pieniędzy na drogi było więcej  ponieważ

jest ponad 3.100 km dróg wojewódzkich i w tym 2.760 km poza miastami. Po dokonaniu bilansu

okazało się, że potrzebnych byłoby 250 mln. zł na doprowadzenie dróg do stanu europejskiego,

łącznie  z  ciągami  pieszo-rowerowymi.  Natomiast  to  jest  na  dzień  dzisiejszy  nierealne,  lecz

przeznaczanych jest jak najwięcej pieniędzy z budżetu województwa żeby przy udziale środków

unijnych zrobić jak najwięcej i ile się tylko da.  
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Radny Roman Łuka zwrócił się do Wiceprzewodniczącej Sejmiku aby zechciała dopilnować tej

inwestycji,  tak  samo  jak  dopilnowała  inwestycji,  która  już  się  odbyła,  czyli  inwestycji

pn.  Rozbudowa  drogi  wojewódzkiej  nr  194  w  miejscowości  Wyrzysk.  Następne  radny  dodał,

że  na  poprzedniej  sesji  szeroko o tym mówił,  i  tam wyrażał  ukłony w stronę Pani  Mirosławy

Rutkowskiej-Krupka. Natomiast ma nadzieję, że i w tym przypadku będzie podobnie. 

Radna  Katarzyna  Kowalska powiedziała,  że  również  przy  okazji  chciałaby  podziękować  Pani

Wiceprzewodniczącej  Mirosławie  Rutkowskiej-Krupka  za  działanie  na  drodze  wojewódzkiej

w miejscowości Falmierowo. Przejazd kolejowy, który był z ogromną dziurą został  naprawiony

i cieszy to bardzo mieszkańców gminy oraz osoby przejezdne, ponieważ jest bezpiecznie.   

Iwona Schulz – Radna Rady Powiatu w Pile powiedziała, że w dniu wczorajszym odbyła się sesja

Rady Powiatu w Pile, a była to sesja wyjazdowa i obradowali w Brzostowie. Była to sesja długa,

gdzie dominowały dwa tematy, jak zdrowie i oświata. Jeżeli chodzi o zdrowie to została przyjęta

uchwała w sprawie zatwierdzenia Programu naprawczego Szpitala Specjalistycznego w Pile na lata

2017-2019. Ponadto została wysłuchana i obejrzana bardzo długa prezentacja Okręgowej Komisji

Egzaminacyjnej pokazująca wyniki egzaminu gimnazjalnego oraz wyniki egzaminów maturalnych

szkół powiatowych. Następnie przyjęta została informacja o stanie realizacji zadań oświatowych

Powiatu  Pilskiego  za  rok  szkolny  2016/2017  oraz  zaopiniowana  została  informacja  o  stanie

środowiska i działalności kontrolnej Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Powiecie

Pilskim w roku 2016. Kończąc I. Schulz powiedziała, że zajmują się różnymi sprawami z jakimi

zwracają  się  mieszkańcy Gminy Wyrzysk  i  ostatnio  pilotują  możliwość  wprowadzenia  zmiany

godziny odjazdu pociągu relacji Piła Główna-Bydgoszcz, gdyż ostatni pociąg z Piły odjeżdża przed

godziną 20. Natomiast zwrócili się mieszkańcy, którzy pracują w Pile do godziny 20 i nie mają

możliwości powrotu do domu. W związku z tym zostały podjęte kroki i sprawa jest w toku oraz

będą systematycznie informować o podjętych decyzjach. 

Przewodniczący  Rady  Stefan  Rymer podziękował  za  przedstawione  informacje  i  dodał,

że należy życzyć sobie aby ten ostatni postulat,  czy interwencję udało się pozytywnie załatwić,

gdyż jest to bardzo ważne dla mieszkańców Gminy Wyrzysk.  

Stanisław  Wełniak  –  Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  w  Pile powiedział,  że  występuje

z inicjatywy Izb Rolniczych i Stowarzyszenia Sołtysów, ponieważ doszli do wniosku aby zrobić coś

dla  poszkodowanych przez  ostatni  kataklizm.  W związku z  tym wymyślili,  aby zrobić  zbiórkę

na poszczególnych miejscowościach płodów rolnych i nie tylko, a Sołtysi do czasu zbiórki podatku

rolnego zrobiliby ogłoszenia,  aby mieszkańcy wsi  zdeklarowali  się  co  chcieliby ofiarować tym

poszkodowanym. Sołtysi takie informacje spiszą i zrobi się zbiórkę płodów rolnych oraz innych

materiałów piorących i czyszczących, ponieważ we wsi np. Dobrzyniewo rolników jest tylko 2,
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a mieszkańcy są różni i każdy może zdeklarować taką pomoc. Kontynuując S. Wełniak powiedział,

że ma prośbę, aby do 15 listopada br.  przy zbieraniu podatków została zrobiona lista,  kto i  co

ofiaruje, a dołączy się do tego Pani Burmistrz i zostanie zorganizowany transport płodów rolnych

i  towarów,  co  zostanie  dostarczone  do  poszkodowanych  miejscowości.  Do  tego  dołączają  się

Panowie z Izby Rolniczej i zorientują się do której z miejscowości zostanie to wysłane. Następnie

S. Wełniak powiedział, że dokonali analizy i przeglądu drogi powiatowej w Osieku przy obecności

Radnego,  Pana  Burmistrza  oraz  Dyrekcji  Dróg.  Natomiast  po  wczorajszych  rozmowach

z Dyrektorem uzyskał informację, że jest w trakcie wyłaniania wykonawców i w najbliższym czasie

zostaną wycięte drzewa, zostanie naprawiony chodnik i poprawione zostanie odwodnienie tej drogi.

Przewodniczący  Rady  Stefan  Rymer podziękował  za  przedstawione  informacje  i  następnie

umożliwił zadawanie pytań. 

Radny, Pan Piotr Radwański powiedział,  że ma pytanie do Pana Wicestarosty, co z chodnikiem

do Glesna, ponieważ na ostatniej sesji Pan Dyrektor obiecał, iż rozpoczną się prace, a minął już

miesiąc. Następnie radny dodał, że chciałby podziękować za wycięte drzewo w Gleśnie, które już

naprawdę straszyło. 

Stefan Piechocki – Wicestarosta Pilski powiedział, że jeżeli chodzi o inwestycje i remonty dróg,

to został rozstrzygnięty pozytywnie przetarg i wykonawca zobowiązał się do końca roku wykonać

chodnik. Natomiast cały czas występują obawy, czy zabezpieczone kwoty na inwestycje wystarczą,

a został do rozstrzygnięcia jeszcze jeden chodnik na powiecie. Takie sytuacje spowodowane są tym

ile  środków  pochodzi  z  Unii  Europejskiej  na  rozwój  dróg,  a  ze  względów  przerobowych

podnoszona  jest  cena  i  ogranicza  to  ilość  inwestycji  w  poszczególnych  samorządach.

Przyszłoroczne  budżety  są  spinane  i  w  przyszłym tygodniu,  we  wtorek  puszczany jest  budżet

do  Radnych, a w budżecie powinny znaleźć się środki na infrastrukturę drogową, gdyż potrzeby

są coraz większe. Kontynuując S. Piechocki dodał, że ma nadzieję, iż wszystkie potrzeby zostaną

uwzględnione  ponieważ  wszyscy  mają  ograniczenia  finansowe,  a  jak  spojrzy  się  na  sytuację

powiatu, gdzie jest robionych około 20 km nakładek, to świadczy to o tym, że w tym kierunku,

w przyszłym roku będzie znacznie większa kwota na budowę chodników. Natomiast w ubiegłym

roku była zarezerwowana mniejsza kwota i w ciągu roku takie środki dochodziły, a nie lubi się

przetargów  w październiku,  co  nie  powinno  się  odbywać.  W budżecie  pojawią  się  środki  dla

Państwa  i  nie  powinno  się  łatać,  lecz  robić  nakładki,  bo  inaczej  nie  doprowadzi  się

do bezpieczeństwa na tych  drogach.   Kończąc  Wicestarosta  Pilski  powiedział,  że  jeżeli  chodzi

o Osiek to był tam trudny temat, ponieważ wykonywane były zadania nie tylko powiatu ale i spółek

melioracyjnych,  a  zawsze  brakowało  środków żeby to wykończyć.  Natomiast  to  co  wspomniał

kolega Radny jest efektem wielu rozmów i można powiedzieć, iż temat jest zamknięty, a pozostała
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kwestia wyłonienia wykonawcy, który powinien przebudować kawałek rowu aby woda spływała

tak jak powinna i nikt nie spodziewał się takich potrzeb wodnych przy tej ulicy. 

Radny Piotr Radwański powiedział, że z tego co zrozumiał to ten chodnik w tym roku ma zostać

zrobiony.

Radny Józef Jasik powiedział, że korzystając z obecności Prezesa Szpitala chciałby zadań jedno

pytanie.  W  związku  z  tym  radny  zapytał,  czy  w  świetle  zasad  nowego  funkcjonowania

i finansowania szpitali znajdujących się w sieci, nowy system finansowania diametralnie zmieni

jego  funkcjonowanie  na  plus,  oraz  czy  będą  jakieś  korzyści?  Następnie  radny  zapytał,  czy

w stosunku do poprzedniej działalności będzie dotyczyć to dobrej zmiany?

Almuetaz Bellah Nasrullah – Prezes Szpitala Powiatowego w Wyrzysku powiedział, że już o tym

jakiś  czas  temu  mówił  ale  może  powtórzyć.  Posiadają  umowę  ryczałtową  dotyczącą  całej

działalności szpitala poza oddziałem rehabilitacji neurologicznej oraz rehabilitacji ambulatoryjnej

i poradni ginekologiczno-położniczej. Natomiast na wskazane działalności posiadane są kontrakty

i  m.in.  posiadają  nowy  i  większy  kontrakt  na  oddział  rehabilitacji  neurologicznej  w  100%,

w stosunku do tego co było od stycznia, a jest on na 4 lata. Pozostała działalność będąca ryczałtem

występuje w tej samej wysokości w stosunku roku 2015 plus 5%.  Kontynuując Prezes Szpitala

dodał, że uważa, iż dla szpitala jest to dobry znak i ryczałt został zapłacony, a rozliczenie odbędzie

się pod koniec roku i nie będzie to uzależnione od ilości przyjętych osób w miesiącu. Rozliczenie

ryczałtu na koniec okresu rozliczeniowego będzie określało jaki ma być kontrakt na kolejny rok,

czy ma być taki sam, czy mniejszy. Natomiast zasady są takie, że nie można zejść poniżej 98%, bo

jak się zejdzie, to kontrakt zostanie zmniejszony i starają się robić nie więcej niż 100%, bo to się nie

opłaca.   

Sołtys  Konstantynowa Marian Królak powiedział,  że w Konstantynowie występują do wycięcia

krzaki, które również znajdują się na skarpie. Natomiast żeby nie było sytuacji, iż te z dołu zostaną

wycięte, a te ze skarpy zwisają na pół drogi oraz żeby zostały od razu zabrane, a nie leżały około 4

miesięcy jak w ostatnim czasie. Następnie Sołtys poprosił o równiarkę aby przejechała przez wieś,

ponieważ nie  ma  chodnika,  a  droga  jest  coraz  węższa  i  mieszkańcy z  dziećmi  muszą  uciekać

w krzaki jak przejeżdżają samochody. Natomiast wszędzie słyszy się o budowie chodników i może

dla powiatu będzie lepiej wykonać taki chodnik niż puścić równiarkę. 

Stefan  Piechocki  –  Wicestarosta  Pilski powiedział,  że  sytuacja  jest  znana,  która  jest  dość

skomplikowana i jest to droga przez wieś, gdzie występuje problem ze spływem piasków. Problem

równiarki nie jest problemem i postarają się przedyskutować, i ktoś się zgłosi do Pana Sołtysa, aby

temat równiarki został  uporządkowany.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o krzaki,  to  występuje problem

z tego względu, że przetarg na wycinkę krzaków na terenie powiatu wygrał Pan Jopek, a po klęsce
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która  nastąpiła  po  stronie  powiatów  bydgoskich  spowodowała  tak  ogromne  potrzeby  leśne,

iż występują opóźnienia w wycince na trzy, cztery miesiące. Jednakże w budżecie na przyszły rok

została  zabezpieczona  kwota  na  usuwanie  zakrzaczeń,  a  jest  to  problem dość  skomplikowany

i z 50% dróg przeżywa taki problem zakrzaczeń. Kończąc S. Piechocki dodał, że jest to syzyfowa

praca i co trzy lata występują odrosty, a są to ogromne koszty, ale nie ma innego wyjścia. Nie może

być tak, aby krzaki wchodziły w pas jezdni i zagrażały bezpieczeństwu oraz uszkadzały samochody.

W związku z tym do tematu na pewno się podejdzie.  

O godzinie 15:00 Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy.

O godzinie 15:05 wznowiono obrady.

Ad. 8 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Wyrzysk na lata 2017-2023,

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku i następnie udzielił głosu Pani Burmistrz Wyrzyska. 

Pani Bogusława Jagodzińska - Burmistrz Wyrzyska powiedziała,  że na sesję przyjechała osoba,

która pokrótce przedstawi przygotowany program. Natomiast Pan Tomasz Łykowski przedstawi

autopoprawki do projektu uchwały.

Pan Tomasz Łykowski   - podinsp. ds. wniosków, monitoringu i rozliczeń merytorycznych projektów

unijnych powiedział,  że  autopoprawki  do  Lokalnego  Programu  Rewitalizacji  Gminy  Wyrzysk

wynikają  z  tego,  iż  w  czasie  kiedy  Państwo  Radni  dyskutowali  nad  tym  programem

na  posiedzeniach  Komisji,  to  w  międzyczasie  był  on  również  weryfikowany  w  Urzędzie

Marszałkowskim w Poznaniu. W związku z tym zostały wskazane drobne rzeczy do poprawienia.

We wskaźnikach zostało wymienionych 5 budynków mieszkalnych, które w ramach programu chce

się  zrewitalizować,  z  tym,  że  nie  było  żadnego  projektu  dotyczącego  zrewitalizowania  tych

budynków komunalnych. Dlatego też należało dodać projekt związany z remontem i modernizacją

budynków komunalnych, co spowodowało, że jest o jeden projekt więcej niż zostało na początku

założone. Założono 24 projekty, a obecnie jest ich 25. W związku z tym również zwiększyła się

w wykazie wydatków kwota w ramach programu, gdzie szacowane było około 16,5 mln zł, a w tym

momencie będzie 17 mln zł, gdyż w ramach tego projektu zaplanowano 500 tys. zł na te budynki

komunalne.  Należało  również  doprecyzować  kwestie  związane  z  partycypacją  społeczną,  gdyż

zapisane  były  zorganizowane  spotkania,  a  należało  doprecyzować  o  informacje  o  strukturze

uczestników. Taka sama sytuacja była w przypadku zespołu do spraw rewitalizacji i należało dodać

osoby spoza sektora gminnego i publicznego, czyli osoby ze stowarzyszeń i sektora gospodarczego.
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Kończąc T.  Łykowski dodał,  że przedstawił  główne autopoprawki,  które wynikają z wymogów

Urzędu Marszałkowskiego, a chce się uniknąć sytuacji, gdzie program zostałby uchwalony, a Urząd

Marszałkowski nałożyłby poprawki i program musiałby być jeszcze raz uchwalany. 

Przewodniczący Rady Stefan Rymer zapytał, czy takie autopoprawki należało będzie przegłosować

przed głosowaniem nad całym projektem uchwały?

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny potwierdził, że tak.

Następnie głos zabrał Jarosław Sawicki – przedstawiciel firmy IPC z Wrocławia, który przedstawił

prezentację multimedialna dotyczącą Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Wyrzysk na lata

2017-2023. 

Jarosław Sawicki – przedstawiciel firmy IPC z Wrocławia powiedział: ,,Część z Państwa udało mi

się poznać na samym początku projektu kiedy prowadzone były szkolenia z rewitalizacji. Jesteśmy

po kilku miesiącach prac nad programem i przed nami ostatnie kroki, czyli przyjęcie projektu przez

Radę,  a  następnie  zatwierdzenie  programu przez  Urząd Marszałkowski.  Tak jak wcześniej  Pan

Tomasz  wspomniał,  Urząd  Marszałkowski  już  weryfikuje  program i  zgłosił  kilka  sugestii,  aby

go uzupełnić w kilku miejscach i lekko zmienić. Generalnie zmiany są raczej kosmetyczne. Czym

jest rewitalizacja,  bo to  jest  niezmiernie  ważne i  nie  jest  to  taka rewitalizacja jak była  kiedyś.

Jeszcze parę lat temu rewitalizacja kojarzona była tak naprawdę z remontem. Rewitalizacja jest

to  wyprowadzenie  ze  stanu  kryzysowego  obszarów  uznanych  za  zdegradowane  na  podstawie

przyjętych różnego rodzaju wskaźników. Przede wszystkim ma to być degradacja o charakterze

społecznym,  która  połączona  jest  z  degradacją  o  innych  aspektach.  Generalnie  jest

to wyprowadzenie ze stanu kryzysowego przez całościowe działania, czyli powiązane wzajemnie

przedsięwzięcia  obejmujące  łącznie  kwestie  społeczne,  ekonomiczne,  przestrzenne,

infrastrukturalne i środowiskowe oraz kulturowe.  Są skoncentrowane terytorialnie i prowadzone

są  w sposób  zaplanowany oraz  zintegrowany poprzez  programy rewitalizacji.  Gmina  Wyrzysk

zgodnie z tym, co wyszło w toku prac zamierza przeprowadzić rewitalizacje na obszarze dwóch

miejscowości: Wyrzyska i Osieka nad Notecią. Obszary, które pod względem wskaźników różnego

rodzaju i jest to dokument ustawiony w części diagnostycznej, co jest najbardziej zdegradowane

pod  różnymi  względami.  Obszar  rewitalizacji,  to  jest  obszar,  który  obejmuje  całość  lub  część

obszaru  zdegradowanego.  Cechuje  się  szczególną  koncentracją  negatywnych  zjawisk,  z  uwagi

na  istotne  znaczenia  dla  rozwoju  lokalnego,  na  którym  gmina  zamierza  prowadzić  działania

rewitalizacyjne.  Zgodnie  z  wytycznymi  Ministerstwa  Rozwoju,  obszar  rewitalizacji  nie  może

obejmować terenów większych niż 20% powierzchni miasta, czy gminy, który zamieszkuje więcej

niż 30% mieszkańców.  Poprzednie programy rewitalizacji mogły obejmować całą gminę, a dzisiaj
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takie działania rewitalizacyjne muszą być skoncentrowane punktowo. Wizją obszaru rewitalizacji

dla miejscowości Wyrzysk jest: obszar rewitalizacji stanie się atrakcyjną przestrzenią gospodarczą

oraz  mieszkaniową  z  rozwiniętą  funkcją  kulturalną  i  rekreacyjno-wypoczynkową.  Główne  cele

rewitalizacji  to:  podniesienie  poziomu  atrakcyjności  gospodarczej,  podniesienie  poziomu

atrakcyjności  społecznej  oraz  zmniejszenie  skali  trzech  negatywnych  zjawisk  społecznych

i poprawa przestrzeni mieszkaniowej. Drugi podobszar dotyczy rewitalizacji miejscowości Osiek

nad  Notecią.  Wizja  obszaru  to:  obszar  rewitalizacji  stanie  się  miejscem  zamieszkałym  przez

przedsiębiorczych,  aktywnych  społecznie  oraz  zintegrowanych  mieszkańców.  Główne  cele

rewitalizacji to: podniesie poziomu aktywności gospodarczej oraz podniesie poziomu aktywności

społecznej  oraz  zmniejszenie  skali  negatywnych  zjawisk  społecznych.  Jak  Państwo  zauważyli

te cele rewitalizacji nic nie mówią o działaniach infrastrukturalnych, ale te działania twarde tak

naprawdę mają służyć  poprawie jakości  życia  w aspekcie  społecznym i  jest  to  główna zmiana

w prowadzeniu działań rewitalizacyjnych. Jeśli chodzi o projekty i przedsięwzięcia rewitalizacyjne,

to projekty łączą się w listę podstawowych projektów, gdzie są projekty dedykowane dla każdej

z miejscowości oraz projekty przekrojowe mogące obejmować te obszary, oraz listę pozostałych

projektów. To ma znaczenie  w kontekście wnioskowania o dofinansowanie z WRPO na projekty

rewitalizacyjne.  Projekty  na  liście  podstawowej  można  nazwać  jako  konie  pociągowe  procesu

rewitalizacji i one dostają najwięcej punków i maja największe szanse, aby takie dofinansowanie

zdobyć. Jeżeli chodzi o podstawowe projekty dla Gminy Wyrzysk, to nie będzie się ich czytać, gdyż

każdy miał  możliwość  z  zapoznaniem się,  a  część  być  może  z  Państwa zgłaszała  te  projekty,

ponieważ był  otwarty nabór  na projekty rewitalizacyjne.  Jeżeli  chodzi  o  projekty,  które  gmina

zamierza prowadzić na trenie Wyrzyska to:  remont placu targowego, przebudowa Placu Wojska

Polskiego czy przebudowa amfiteatru. Ponadto projekty pod nazwą: Gmina Wyrzysk zdrowiem stoi

– uzupełnienie  i  rozwój infrastruktury rekreacyjnej,  sportowej  i  wypoczynkowej;  basen  miejski

w Wyrzysku; Wyrzysk Aktywny Senior – Zdrowy Senior i Pora na Super Seniora – żyj pełnią życia;

Wyrzysk – Basen Miejski  Szkółka pływacka dla  dzieci,  Nauka pływania dla  wszystkich,  Bądź

sprawny – pokonuj bariery; Wyrzysk Kort tenisowy – miejsce relaksu i aktywnego wypoczynku

modernizacja, Wyrzysk – Tenis ziemny dla najmłodszych; Przebudowa i rozbudowa budynku OSP

w  Wyrzysku;  Wyrzysk  przyjazny  dla  mieszkańców  –  odnowa  miejsc  wypoczynku  i  historii;

Wyrzysk – przebudowa i termomodernizacja budynku Urzędu Miejskiego; Tereny rekreacyjne przy

M-GOK; Renowacja dachu i poddasza budynku M-GOK; Remont siedziby Straży Miejskiej; Mała

galeria; Aktywny i zdrowy styl życia; Remont budynków komunalnych w Wyrzysku; Przebudowa

budynku Domu Kultury w Osieku nad Notecią; Nasze małe kino; Aktywny senior; Widowisko dla

juniora;  Mała  architektura  ogrodowa;  Wsparcie  dla  osób  starszych  niesamodzielnych

14



i niepełnosprawnych z terenu Gminy Wyrzysk oraz Aktywna integracja w Gminie Wyrzysk. Jak

Państwo mogli  zauważyć są to projekty,  które mają za zadanie integrować lokalną społeczność

i zagrożone są pogorszeniem społecznym i mogły do tego społeczeństwa powrócić,  co wpłynie

na jakość ich życia. Jest też sporo projektów strukturalnych, które muszą ze sobą być powiązane.

Z  kolei  pozostałe  projekty  rewitalizacyjne  podzielone  zostały  według  konkretnych  celów.  Cel

pierwszy  dotyczący  podniesienia  poziomu  aktywności  gospodarczej  i  projekty:  promocja

przedsiębiorstw  działających  na  zrewitalizowanych  obszarach  miasta  i  gminy  i  organizacja

współpracy  przedsiębiorców  oraz  osób  poszukujących  pracy  z  obszaru  rewitalizacji.  Cel  drugi

dotyczący  podniesienia  poziomu  aktywności  społecznej  oraz  zmniejszenia  skali  negatywnych

zjawisk  społecznych  i  projekt:  wsparcie  doradcze  i  finansowe  dla  lokalnych  organizacji

społecznych.  Cel  trzeci  dotyczący  poprawy  przestrzeni  mieszkaniowej  i  projekty:  dalsze

zagospodarowanie i rozwój przestrzeni publicznych wpływających na integrację społeczną obszaru

rewitalizacji, remonty i modernizacje obiektów zabytkowych, likwidacja pokryć azbestu, remonty

dróg, remonty oraz rozbudowa chodników, remonty i modernizacje obiektów mieszkalnych oraz

poprawa  zagospodarowania  części  wspólnych  przestrzeni  mieszkalnych,  w  tym  obiektów

gospodarczych, podwórek. Jeżeli chodzi o całość programów, to składa się na nie kwota ponad 23

mln. zł, z czego na podstawowe programy stanowi kwota około 17 mln. zł oraz części składowe

z czego będą pozyskiwane dofinansowania na prowadzenie tych projektów. Do tego wliczane będą

środki  własne  gminy,  środki  w ramach WRPO oraz  innych  programów operacyjnych.  Ponadto

przedstawione  zostały  wskaźniki  rezultatów  w  ramach  poszczególnych  celów,  czyli  wskaźniki

do  monitorowania   i  ewaluacji  tego  programu,  które  będą  służyć  temu,  gdyż  jak  się  widzi

częstotliwość  pomiaru  będzie  dokonywana  raz  na  rok  i  takie  osoby,  które  będą  zajmować  się

wdrażaniem  rewitalizacji,  to  będą  raz  na  rok  sprawdzać  jakie  wskaźniki  zostały  osiągnięte,

i na jakim poziomie. Jak taki poziom zostanie osiągnięty zgodnie z założeniami, to cel zostanie

w pełni zrealizowany. Można ewentualnie zaktualizować taki program i wprowadzić nowe zadania,

jak pewne działania zostaną dość szybko wypełnione i wskaźniki zostaną osiągnięte. Wskaźniki

rezultatów w ramach drugiego celu zostały dobrane w taki sposób żeby nie generować kosztów

w zakresie pozyskiwania takich informacji, a są to informacje w bardzo prosty sposób dostępne

wynikające z prowadzonych działań i pracy samego Urzędu”. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer podziękował za przedstawienie programu, gdyż program

jest  bardzo  bogaty,  a  informacja  dotyczyła  najbardziej  istotnych  elementów.  Następnie

Przewodniczący Rady umożliwił zadawanie pytań.

Nie podjęto dyskusji. 
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W  dalszej  części  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  prowadzących  obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie  przyjęcia

Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Wyrzysk na lata 2017-2023.

Radny Roman Łuka powiedział, że na posiedzeniu w dniu 24 października br. Komisja Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny Ireneusz Przydział poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 października br.

Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  oraz  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

autopoprawkami do projektu uchwały.

Pierwsza  autopoprawka  dotyczyła  zwiększenia  Programu  o  jeden  dodatkowy projekt  związany

z remontem budynków komunalnych w Wyrzysku.

W związku z tym Przewodniczący Rady przystąpił  do  głosowania  nad pierwszą  autopoprawką

do projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych - 14 głosami ,,za” przyjęła zgłoszoną

autopoprawkę. 

Druga autopoprawka dotyczyła tabeli na stronie 194, która wskazuje źródła finansowania i wydatki

na  poszczególne  projekty  w  ramach  rewitalizacji,  gdzie  zwiększyła  się  kwota  ze  względu

na dodatkowy projekt oraz ze względu na to, iż wcześniej nie były wycenianie pozostałe projekty

i  przedsięwzięcia  rewitalizacyjne  spoza  głównej  listy.  W  związku  z  tym  doszły  dwa  punkty

dotyczące  jednego  dodatkowego  projektu  spoza  listy  podstawowej  i  wycena  kosztów  projektu

z listy poza podstawowej. 

W  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  głosowania  nad  drugą  autopoprawką

do projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych - 14 głosami ,,za” przyjęła zgłoszoną

autopoprawkę. 
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Trzecia autopoprawka dotyczyła struktury uczestników poszczególnych spotkań, które odbyły się

w ramach programu rewitalizacji, a chodziło o procedurę uspołecznienia zapisanej na stronie 196

oraz zespołu do spraw rewitalizacji zapisanego na stronie 202, gdzie zostali wpisani przedstawiciele

stowarzyszenia i sektora prywatnego, jako członkowie tego zespołu do spraw rewitalizacji. 

W  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  głosowania  nad  trzecią  autopoprawką

do projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych -14 głosami ,,za” przyjęła zgłoszoną

autopoprawkę. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  przeszedł  do  głosowania  nad  projektem  uchwały  wraz

ze zgłoszonymi i przegłosowanymi autopoprawkami. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za” podjęła uchwałę

Nr XXXIX/312/2017, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

2)  zmiany  uchwały  Nr  XXVI/210/2016  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  z  dnia  28

października  2016  roku  w sprawie  ustalenia  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  zakładu

budżetowego Samorządowej Administracji Mieszkaniowej w Wyrzysku,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały  w sprawie  zmiany

uchwały  Nr  XXVI/210/2016  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  z  dnia  28  października  2016  roku

w  sprawie  ustalenia  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  zakładu  budżetowego  Samorządowej

Administracji Mieszkaniowej w Wyrzysku.

Radny Roman Łuka powiedział, że na posiedzeniu w dniu 24 października br. Komisja Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Piotr  Kuna poinformował,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  25  października  br.

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Natomiast Komisja

Rolnictwa i Ochrony Środowiska opowiedziała się następująco: 3 członków głosowało ,,za” oraz 1

członek ,,wstrzymał się’’ od głosu.

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.
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Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za” podjęła uchwałę

Nr XXXIX/313//2017, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

3)  zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2017 rok,

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian

w budżecie Gminy Wyrzysk na 2017 rok.

Radny Roman Łuka powiedział, że na posiedzeniu w dniu 24 października br. Komisja Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny Ireneusz Przydział poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 października br.

Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  oraz  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Grażyna  Urbanek –  Skarbnik  Gminy Wyrzysk powiedziała,  że  chciałaby wnieść  autopoprawkę

do zmian budżetu, która omawiana była na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i Komisji Rolnictwa,

ponieważ w tym dniu przyszło pismo od Wojewody zwiększające dochody gminy z tytułu zwrotu

części podatku akcyzowego. W związku z tym, że taką dotację należy rozliczyć do końca miesiąca,

to  środki  zostały wprowadzone do budżetu po stronie dochodów i  wydatków. Natomiast  druga

autopoprawka dotyczy kwoty, gdyż w dotacji przedmiotowej dotyczącej Małej Szkoły w Rudzie

nastąpiło  zmniejszenie  o  0,23  zł  i  dało  to  kwotę  733,35  zł  przy  zwiększeniu  dotacji  o  kwotę

17.010,00  zł,  gdzie  w  uzasadnieniu  powinna  zostać  skorygowana  ta  kwota  w  wysokości

16.236,65 zł. 

W związku  z  powyższym   Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  głosowania  nad  zgłoszonymi

autopoprawkami do projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych - 14 głosami ,,za” przyjęła zgłoszoną

autopoprawkę. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.
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Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały wraz ze zgłoszonymi i przegłosowanymi autopoprawkami.

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za” podjęła uchwałę

Nr XXXIX/314/2017, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

4) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk

na lata 2017-2028,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającej uchwałę

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2017-2028.

Radny Roman Łuka powiedział, że na posiedzeniu w dniu 24 października br. Komisja Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny Ireneusz Przydział poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 października br.

Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  oraz  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy Wyrzysk powiedziała, że należy wprowadzić te zmiany, które

dotyczyły  budżetu  oraz  następuje  zmiana  przedsięwzięcia.  Natomiast  taka  autopoprawka  nie

generuje żadnych dodatkowych wydatków jeżeli chodzi o 2017 rok, a dotyczy przewozu dzieci

do  szkół  z  trenu  Gminy Wyrzysk.  Do tej  pory to  działanie  traktowane było  jako ciągłość  dla

jednostki,  a  w  tej  chwili  zmieniła  się  interpretacja,  że  nie  jest  to  ciągłość  działania  i  należy

wprowadzić  je  do  WPF-u.  W związku  z  tym  zasadne  jest  wpisanie  tego  zadania  do  WPF-u,

a obejmie okres 2017-2018, gdyż dotyczy to roku szkolnego 2017/2018. 

Przewodniczący Rady Stefan Rymer zapytał, czy można przegłosować łącznie autopoprawki?

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny powiedział, że powinno być konsekwentnie jak w przypadku

poprzedniej uchwały, gdzie zgłaszane były autopoprawki.

W  związku  z  powyższym   Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  głosowania  nad  zgłoszonymi

autopoprawkami do projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych - 14 głosami ,,za” przyjęła zgłoszone

autopoprawki. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym
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zakresie?

Pani Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy Wyrzysk powiedziała, że wszystkie zmiany przekazane

zostały drogą mailową. 

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały wraz ze zgłoszonymi i przegłosowanymi autopoprawkami. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za” podjęła uchwałę

Nr XXXIX/315/2017, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

5)  ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego Samorządowej

Administracji Mieszkaniowej w Wyrzysku na 2018 rok;

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego prowadzącego obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie ustalenia

stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  zakładu  budżetowego  Samorządowej  Administracji

Mieszkaniowej w Wyrzysku na 2018 rok.

Radny Roman Łuka powiedział, że na posiedzeniu w dniu 24 października br. Komisja Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Piotr  Kuna poinformował,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  25  października  br.

Komisja  Rewizyjna  opowiedziała  się  następująco:  2  członków  głosowało  ,,za”  oraz  1  członek

,,wstrzymał się’’ od głosu. Natomiast Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska opowiedziała się

następująco: 3 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek ,,wstrzymał się’’ od głosu.

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za” podjęła uchwałę

Nr XXXIX/316/2017, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
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6) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  o  przedstawienie  opinii  na  temat

określenia stawek podatku od nieruchomości od gruntów związanych z prowadzeniem działalności

gospodarczej, bez względu na sposób kwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków od 1 m²

powierzchni użytkowej.

Radny Roman Łuka powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października br.

zaproponowano stawkę w wysokości 0,79 zł. W wyniku głosowania Komisja Finansów i Rozwoju

Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Radny Piotr Kuna powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października br.

zaproponowano dwie stawki w wysokości 0,78 zł i 0,79 zł. Przegłosowano stawkę w wysokości

0,79  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska opowiedziała  się

następująco: 3 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek głosował ,,przeciw”. Natomiast Komisja

Rewizyjna  opowiedziała  się  następująco:  2  członków głosowało  ,,za”  oraz  1  członek głosował

,,przeciw”.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W  wyniku  głosowania  za  stawką  0,79  zł  Rada  Miejska  w  obecności  14  radnych  przyjęła

zaproponowaną stawkę, przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,przeciwnym”. 

Kolejne opinie dotyczyły stawki podatku od gruntów pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub

wodami powierzchniowymi płynącymi, jezior i zbiorników sztucznych od 1 ha powierzchni. 

Radny Roman Łuka powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października br.

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  4,63  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  4,63  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa

i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę. Natomiast

Komisja  Rewizyjna  opowiedziała  się  następująco:  2  członków głosowało  ,,za”  oraz  1  członek
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głosował ,,przeciw”.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W  wyniku  głosowania  za  stawką  4,63  zł  Rada  Miejska  w  obecności  14  radnych  przyjęła

zaproponowaną stawkę, przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,wstrzymującym”. 

Następne przedstawione opinie dotyczyły stawki podatku od budowli pozostałych, w tym zajętych

na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku

publicznego od 1 m² powierzchni użytkowej.

Radny Roman Łuka powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października br.

zaproponowano stawkę w wysokości 0,30 zł. W wyniku głosowania Komisja Finansów i Rozwoju

Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br. zaproponowano dwie stawki w wysokości 0,29 zł i 0,30 zł. Przegłosowano stawkę w wysokości

0,30 zł. W wyniku głosowania Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowała zaproponowaną stawkę. Natomiast Komisja Rewizyjna opowiedziała się następująco:

2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek głosował ,,przeciw”.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W  wyniku  głosowania  za  stawką  0,30  zł  Rada  Miejska  w  obecności  14  radnych  przyjęła

zaproponowaną stawkę, przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,wstrzymującym”.

Kolejne opinie dotyczyły stawki podatku od gruntów zajętych pod obszar rewitalizacji. 

Radny Roman Łuka powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października br.

zaproponowano stawkę w wysokości 3,04 zł. W wyniku głosowania Komisja Finansów i Rozwoju

Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października
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br. zaproponowano dwie stawki w wysokości 2,98 zł i 3,04 zł. Przegłosowano stawkę w wysokości

3,04  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska opowiedziała  się

następująco: 3 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek głosował ,,przeciw”. Natomiast Komisja

Rewizyjna  opowiedziała  się  następująco:  2  członków głosowało  ,,za”  oraz  1  członek głosował

,,przeciw”.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W  wyniku  głosowania  za  stawką  3,04  zł  Rada  Miejska  w  obecności  14  radnych  przyjęła

zaproponowaną stawkę, przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,wstrzymującym”.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do stawki podatku od nieruchomości od budynków lub

ich części mieszkalnych od 1 m².

Radny Roman Łuka powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października br.

zaproponowano stawkę w wysokości 0,76 zł. W wyniku głosowania Komisja Finansów i Rozwoju

Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Radny,  Pan  Ireneusz  Przydział powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  25

października br. zaproponowano dwie stawki w wysokości 0,75 zł i 0,76 zł. Przegłosowano stawkę

w  wysokości  0,76  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska

jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  zaproponowaną  stawkę.  Natomiast  Komisja  Rewizyjna

opowiedziała się następująco: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek głosował ,,przeciw”.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W  wyniku  głosowania  za  stawką  0,76  zł  Rada  Miejska  w  obecności  14  radnych  przyjęła

zaproponowaną stawkę, przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,wstrzymującym”.

Kolejne opinie dotyczyły stawki podatku związanego z prowadzeniem działalności gospodarczej

oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej

od 1 m² powierzchni użytkowej.  
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Radny Roman Łuka powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października br.

zaproponowano stawkę w wysokości 19,92 zł. W wyniku głosowania Komisja Finansów i Rozwoju

Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br.  zaproponowano  dwie  stawki  w  wysokości  19,55  zł  i  19,92  zł.  Przegłosowano  stawkę

w  wysokości  19,92  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska

powiedziała  się  następująco:  3  członków  głosowało  ,,za”  oraz  1  członek  głosował  ,,przeciw”.

Natomiast Komisja Rewizyjna opowiedziała się następująco: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1

członek głosował ,,przeciw”.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

Głos zabrał Tomasz Bugajski – Radny Rady Powiatu w Pile, który powiedział, że chciałby zakłócić

przebieg  tak  dobrze  idącej  sesji  i  podziękować  za  zaproszenie,  a  z  góry  przeprosić

za niezbyt częste uczestnictwo w posiedzeniach sesji, ale w międzyczasie miał przygodę życiową

i sam nie prowadzi już samochodu. W związku z tym ma problem z dojazdem ale postara się już

być  na  kolejnych  sesjach.  Następnie  T.  Bugajski  dodał,  że  w  ramach  wczorajszej  sesji  Rady

Powiatu w Pile nie został przyjęty jednogłośnie program naprawczy dla Szpitala Specjalistycznego

w Pile, ze względu na to, iż zostały wprowadzone bardzo trudne  dla pacjentów dwa bardzo ważne

momenty. Poprawa w programie naprawczym ma polegać na zmniejszeniu ilości pobytu pacjenta

w szpitalu oraz obowiązek posiadania przez pacjenta kompletu wszystkich badań, bo inaczej szpital

takiego pacjenta nie przyjmie. W związku z tym ugrupowanie było przeciwne temu programowi

naprawczemu. 

Przewodniczący  Rady  Stefan  Rymer podziękował  za  przedstawione  informacje  i  następnie

przeszedł do głosowania nad powyższą stawką. 

W  wyniku  głosowania  za  stawką  19,92  zł  Rada  Miejska  w  obecności  14  radnych  przyjęła

zaproponowaną stawkę, przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,wstrzymującym”.

Jako kolejne zostały przedstawione opinie Komisji dotyczącej stawki podatku od budynków lub ich

części  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w  zakresie  obrotu  kwalifikowanym

materiałem siewnym od 1 m² powierzchni użytkowej.

RadnyRoman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października br. br.
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zaproponowano stawkę w wysokości 10,79 zł. W wyniku głosowania Komisja Finansów i Rozwoju

Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  10,79  zł.  W wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa

i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę. Natomiast

Komisja  Rewizyjna  opowiedziała  się  następująco:  2  członków głosowało  ,,za”  oraz  1  członek

,,wstrzymał się” od głosu.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W  wyniku  głosowania  za  stawką  10,79  zł  Rada  Miejska  w  obecności  14  radnych  przyjęła

zaproponowaną stawkę, przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,wstrzymującym”.

Następne opinie dotyczyły stawki podatku od budynków lub ich części związanych z udzielaniem

świadczeń zdrowotnych od 1 m² powierzchni użytkowej.

Radny Roman Łuka powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października br.

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  4,70  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  4,70  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa

i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę. Natomiast

Komisja  Rewizyjna  opowiedziała  się  następująco:  2  członków głosowało  ,,za”  oraz  1  członek

,,wstrzymał się” od głosu.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku  głosowania  za  stawką  4,70  zł  Rada  Miejska  w obecności  14  radnych  jednogłośnie

przyjęła zaproponowaną stawkę, przy 14 głosach „za”.

Kolejne opinie dotyczyły stawki podatku od budynków lub ich części pozostałych, w tym zajętych
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na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku

publicznego od 1 m² powierzchni użytkowej.

Radny Roman Łuka powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października br.

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  5,47  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  5,47  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa

i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę. Natomiast

Komisja  Rewizyjna  opowiedziała  się  następująco:  2  członków  głosowało  ,,za”  oraz  1  członek

,,wstrzymał się” od głosu.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W  wyniku  głosowania  za  stawką  5,47  zł  Rada  Miejska  w  obecności  14  radnych  przyjęła

zaproponowaną stawkę, przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,wstrzymującym”.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  poprosił  o  przedstawienie  opinii

dotyczących  podatku  od  nieruchomości  od  budowli  lub  ich  części  związanych  ze  zbiorowym

zaopatrzeniem w wodę i zbiorowym odprowadzaniem ścieków.

Radny Roman Łuka powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października br.

zaproponowano stawkę w wysokości 0,50 %. W wyniku głosowania Komisja Finansów i Rozwoju

Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  0,50%.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa

i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę. Natomiast

Komisja  Rewizyjna  opowiedziała  się  następująco:  2  członków  głosowało  ,,za”  oraz  1  członek

,,wstrzymał się” od głosu.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 
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W  wyniku  głosowania  za  stawką  0,50%  Rada  Miejska  w  obecności  14  radnych  przyjęła

zaproponowaną stawkę, przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,wstrzymującym”.

Kolejne opinie dotyczyły stawki podatku od budowli pozostałych.

Radny Roman Łuka powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października br.

zaproponowano stawkę w wysokości  2%. W wyniku głosowania  Komisja Finansów i Rozwoju

Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br. zaproponowano stawkę w wysokości 2%. W wyniku głosowania Komisja Rolnictwa i Ochrony

Środowiska jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  zaproponowaną  stawkę.  Natomiast  Komisja

Rewizyjna opowiedziała się następująco: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek ,,wstrzymał

się” od głosu.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania za stawką 2% Rada Miejska w obecności 14 radnych jednogłośnie przyjęła

zaproponowaną stawkę, przy 14 głosach „za”.

Przewodniczący Rady Stefan Rymer powiedział,  że  za wyjątkiem tych dwóch ostatnich stawek

pozostałe stawki wzrosły o 1,9% w stosunku do roku ubiegłego, a jest to wskaźnik przekazany

przez Ministerstwo Finansów i dotyczący inflacji. Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy jest

potrzeba odczytywania wszystkich podjętych stawek w projekcie tej uchwały?

Radny Ireneusz Przydział odpowiedział, że nie ma takiej potrzeby. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad projektem uchwały wraz

ze wszystkimi przegłosowanymi stawkami dotyczącymi podatku od nieruchomości. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za” podjęła uchwałę

Nr XXXIX/317/2017, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

7) wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia wysokości i sposobu jej poboru,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  
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W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały w  sprawie

wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia wysokości i sposobu jej poboru.

Radny Roman Łuka powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października br.

zaproponowano stawkę w wysokości 44,00 zł. W wyniku głosowania Komisja Finansów i Rozwoju

Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br.  zaproponowano  dwie  stawki  w  wysokości  43,00  zł  i  44,00  zł.  Przegłosowano  stawkę

w  wysokości  44,00  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska

opowiedziała  się  następująco:  3  członków głosowało  ,,za”  oraz  1  członek głosował  ,,przeciw”.

Natomiast Komisja Rewizyjna opowiedziała się następująco: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1

członek głosował ,,przeciw”.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  Stefan  Rymer powiedział,  że  w  tym  przypadku  zaproponowana  stawka

podatku wzrośnie o kwotę 1 zł, a jest to trochę większy poziom niż 1,9%, ponieważ jak byłoby

1,9%, to wyszłoby w groszach. 

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

Wobec nie zgłoszenia innych propozycji, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad projektem

uchwały i stawką podatku w wysokości 44,00 zł. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych - 13 głosami „za” oraz 1 głosem

,,wstrzymującym”  podjęła  uchwałę Nr  XXXIX/318/2017,  która stanowi  załącznik  nr  11

do protokołu.

8) opłaty targowej,

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały w  sprawie  opłaty

targowej.

Radny Roman Łuka powiedział, że na posiedzeniu w dniu 24 października br. Komisja Finansów
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i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie  zaopiniowały  projekt  uchwały  pozostawiając  wszystkie  stawki  podatku

w dotychczasowej wysokości.

Radny Ireneusz Przydział poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 października br.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

pozostawiając  wszystkie  stawki  podatku  w  dotychczasowej  wysokości.  Natomiast  Komisja

Rewizyjna opowiedziała się następująco: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek ,,wstrzymał

się’’ od głosu. 

Przewodniczący Rady Stefan  Rymer powiedział,  że  stawki  opłaty  targowej  nie  uległy zmianie

w stosunku do roku 2017, lecz należało podjąć uchwałę w związku ze zmianą sposobu poboru tych

należności.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że w zmianie uchwały chodzi o zmianę

inkasenta, a będzie teraz nim Samorządowa Administracja Mieszkaniowa w Wyrzysku.  

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych - 13 głosami „za” oraz 1 głosem

,,wstrzymującym”  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIX/319/2017,  która stanowi  załącznik  nr  12

do protokołu.

9)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  powołania  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku oraz nadania jej statutu, 

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającej uchwałę

w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku oraz nadania jej statutu.

Radny Roman Łuka powiedział, że na posiedzeniu w dniu 24 października br. Komisja Finansów i

Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny Ireneusz Przydział poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 października br.
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Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  oraz  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za” podjęła uchwałę

Nr XXXIX/320/2017, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

10)  wyrażenia  zgody  na  rozwiązanie  porozumienia  zawartego  z  Gminą  Miasteczko

Krajeńskie w zakresie zadań z zakresu administracji publicznej; 

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  wszystkich  pozostałych  projektów

uchwał.

Radny Roman Łuka powiedział, że na posiedzeniu w dniu 24 października br. Komisja Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie  zaopiniowały  projekty  uchwał  dotyczące  rozwiązania  umów  z  poszczególnymi

gminami. 

Radny Ireneusz Przydział poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 października br.

Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  oraz  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekty uchwał dotyczące rozwiązania umów z poszczególnymi gminami. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że  w związku z tym, iż Pan Andrzej

Kamer złożył oświadczenie o zamiarze przejścia na emeryturę z końcem roku 2017, to konieczne

jest rozwiązanie wcześniej podjętych porozumień z gminami, które zostały wymienione. 

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.
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W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za” podjęła uchwałę

Nr XXXIX/321/2017, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

       11) wyrażenia zgody na rozwiązanie porozumienia zawartego z Łobżenica w zakresie

zadań z zakresu administracji publicznej; 

Przewodniczący Rady powiedział, że opinie na temat projektu uchwały zostały już wyrażone.

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za” podjęła uchwałę

Nr XXXIX/322/2017, która stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

12)  wyrażenia  zgody  na  rozwiązanie  porozumienia  zawartego  z  Gminą  Wysoka

w zakresie zadań z zakresu administracji publicznej; 

Przewodniczący Rady powiedział, że opinie na temat projektu uchwały zostały już wyrażone.

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za” podjęła uchwałę

Nr XXXIX/323/2017, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

13)  wyrażenia  zgody  na  rozwiązanie  porozumienia  zawartego  z  Gminą  Białośliwie

w zakresie zadań z zakresu administracji publicznej; 

Przewodniczący Rady powiedział, że opinie na temat projektu uchwały zostały już wyrażone.

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.
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Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za” podjęła uchwałę

Nr XXXIX/324/2017, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Opinie komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na XXXIX sesję Rady Miejskiej

w Wyrzysku w dniu 27 października 2017 r. stanowią załącznik nr 18 do protokołu.

O godzinie16:15 Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy.

O godzinie 16:20 wznowiono obrady.

Ad. 9  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017, w tym

o  wynikach  sprawdzianów  i  egzaminów  w  szkołach  podstawowych  i  gimnazjach

prowadzonych  przez  Gminę  Wyrzysk  –  materiały  przedstawia  na  sesji  Przewodniczący

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa.

Głos zabrał radny, Pan Roman Łuka, który powiedział, że w informacji zawarto między innymi

informacje, iż sieć szkolna jest niezmienna od wielu lat, w której skład wchodzą dwa gimnazja,

5  szkół  podstawowych:  w  Wyrzysku,  w  Osieku  nad  Notecią,  w  Falmierowie,  w  Kosztowie

i w Gleśnie. Natomiast sieć przedszkoli  i  oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych

była  ustalona  następująco:  2  przedszkola  w  Wyrzysku  i  1  przedszkole  Osieku  nad  Notecią

z  oddziałem  zamiejscowym  w  Bąkowie  oraz  5  oddziałów  przedszkolnych  przy  szkołach

podstawowych w Wyrzysku, w Osieku nad Notecią, w Falmierowie, w Kosztowie i w Gleśnie.

Uzupełnieniem  sieci  szkół  była  prowadzona  przez  Stowarzyszenie  ,,Mała  Szkoła”  na  Rzecz

Ekorozwoju  w  Rudzie  z  klasami  I-III  i  z  oddziałem  przedszkolnym.  Na  zadania  oświatowe

samorządu gminnego składało się 18 obszarów: 

1. Realizacja obowiązku szkolnego, która dotyczy uczniów do ukończenia gimnazjum i nie dłużej

niż do ukończenia 18 roku życia, gdzie w ubiegłym roku taki obowiązek realizowało 1.968 uczniów

szkół  i  przedszkoli.  Gimnazjum Wyrzysk – 332. Gimnazjum Osiek nad Notecią  – 167. Szkołą

Podstawowa Wyrzyska – 332. Szkoła Podstawowa Osiek nad Notecią – 356. Szkoła Podstawowa

Falmierowo – 174. Szkoła Podstawowa Kosztowo – 155. Szkoła Podstawowa Glesno – 57. Szkoła

Podstawowa Ruda – 15. Publiczne Przedszkole Wyrzysk – 195. Publiczne Przedszkole Osiek nad

Notecią z Bąkowem – 85. 

2. Realizacja obowiązku nauki, po ukończeniu gimnazjum i do ukończenia 18 roku życia gdzie
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zameldowane były  503 osób w wieku 16-18 lat, z czego 168 realizowało obowiązek szkolny,  281

osób kontynuowało naukę w szkołach ponadgimnazjalnych, 23 osób realizowało przygotowanie

zawodowe u pracodawcy z jednoczesnym pobytem w OHP, 7 osób spełniało obowiązek poprzez

realizację programu w ośrodkach rewalidacyjno-wychowawczych, 11 osób przebywało za granicą,

w stosunku do 13 osób zameldowanych, lecz niezamieszkałych na terenie gminy brakuje informacji

o spełnianiu bądź niespełnianiu obowiązku nauki.

3. Pomoc materialna o charakterze socjalnym, na którą składały się stypendia, których przyznano

we wrześniu 322 na łączną kwotę 112.670,00 zł oraz od stycznia do czerwca wydano 137 decyzji

na łączną kwotę 160.965,69 zł. Natomiast w roku szkolnym 2016/2017 przyznano 4 zasiłki szkolne

na kwotę 3.070,00 zł; 

4. Dofinansowanie kosztów kształcenia pracowników młodocianych – zrealizowano 36 wniosków

pracodawców na łączną kwotę  234.802,75 zł  w dwóch formach: przyuczenie do wykonywania

określonej pracy oraz nauka zawodu.

5.  Dowozy -  ilość  uczniów dowożonych – 535,  ilość przewoźników – 3 plus  dowozy przez 2

autobusy  stanowiące  własność  gminy  (koszt  usług  przewozowych  plus  zakup  biletów  wyniósł

593.945,42 zł,  zakup paliwa do autobusów własnych wyniósł 62.109,68  zł oraz  wynagrodzenia

kierowców i opiekunów dowozów z pochodnymi 210.858,78 zł).

6. Nadanie stopnia awansu zawodowego na nauczyciela mianowanego w roku szkolnym 2016/2017

przeprowadzono  3 postępowania  egzaminacyjne  na  nauczyciela  mianowanego  i  wszystkie

postępowania zakończyły się wynikiem pozytywnym.

7. Powoływanie/odwoływanie dyrektorów szkół i przedszkoli -  w roku szkolnym 2016/2017 nie

przeprowadzono postępowań powołania dyrektora przedszkola i szkoły podstawowej. 

8.  Warunki  funkcjonowania  szkół  i  przedszkoli  (łącznie  w  9  placówkach  funkcjonowało  96

oddziałów,  średnia  liczebności  osób  w  oddziałach  19,06%).  Nauczycieli  ogółem  w  szkołach

i  przedszkolach  173,18  i  pracownicy  administracyjno-obsługowi  59,88.  W  Samorządowej

Administracji Placówek Oświatowych zatrudnionych jest 11 osób.

W szkołach realizowane były następujące zajęcia dodatkowe tzw. płatne z budżetu gminy – kółko

matematyczne, fizyczne, chemiczne, biologiczne itp. oraz pozostałe zajęcia, które łącznie trwały

przez 61 h i pozostałe zajęcia oraz kółka zainteresowań, tzw. karciane do dyspozycji dyrektora,

które łącznie trwały 245 h – Gimnazjum Wyrzysk – 50 godzin, Gimnazjum Osiek nad Notecią – 15

godzin  plus  zajęcia  Youngster  –  90  godzin,  Szkoła  Podstawowa Wyrzysk – 71 godzin,  Szkoła

Podstawowa Osiek nad Notecią – 35 godzin, Szkoła Podstawowa Falmierowo – 19 godzin, Szkoła

Podstawowa Kosztowo – 20 godzin, Szkoła Podstawowa Glesno – 8 godzin, Publiczne Przedszkole

Wyrzysk – 20 godzin, Publiczne Przedszkole osiek nad Notecią – 7 godzin, w tym:
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- nauczanie indywidualne realizowane były dla 26 dzieci – 224 godzin tygodniowo

- zajęcia rewalidacyjne realizowane były w 8 placówkach dla 27 dzieci - 38 godzin;

-  remonty,  naprawy  i  zakupy  -  opiewały  łącznie  na  kwotę  162.106,46  zł,  a  zakup  pomocy

dydaktycznych opiewał na kwotę 56.606,16 zł. Stan wyposażenia w urządzenia specjalistyczne i

zbiory  biblioteczne  w  ubiegłym  roku  ogółem  przedstawiał  się  następująco:  komputery  –  237,

projektory multimedialne – 29,  rzutniki -23,  kamery wideo – 4,  odtwarzacze DVD i VHS -25,

kserokopiarki – 18, woluminy – 517666, telewizory – 15 i tablice interaktywne 11. 

9.  Zajęcia  szkolne  na  obiektach  sportowych  (administrowanych  przez  Ośrodek  Sportu  

i Rekreacji) odbywały się na:

- Hala sportowa w Osieku,

- Boisko Wielofunkcyjne „Orlik 2012”,

- Centrum Sportowo-rekreacyjne w Osieku n. Not.,

- Korty tenisowy w Osieku.

10.  Fundusz zdrowotny  w roku szkolnym 2016/2017 przyznano zapomogi zdrowotne w kwocie

29.373,84 zł.

11.  Dokształcanie nauczycieli w roku szkolnym 2016/2017 szkoły przeznaczyły na dokształcanie

i doskonalenie zawodowe nauczycieli łączną kwotę w wysokości 44.592,37 zł.

12. Wyprawka szkolna  - udzielono pomocy finansowej dzieciom i uczniom na zakup podręczników

w roku szkolnym 2016/2017 w łącznej kwocie 2.397,69 zł – 13 uczniów z orzeczeniem. 

13. Udział uczniów w konkursach przedmiotowych oraz innych -  dzieci i młodzież brała udział

w 139 różnego rodzaju konkursach na szczeblach gminnych, powiatowych, wojewódzkich oraz

ogólnopolskich  i  kończyli  współzawodnictwo z wielkimi  sukcesami.  Osiągnięcia  w konkursach

przedmiotowych organizowanych  przez  Kuratora  Oświaty:  Gimnazjum Wyrzysk – 3 laureatów,

Szkoła Podstawowa w Wyrzysku – 1 laureat  i  Szkołą Podstawowa w Osieku nad Notecią  – 1

laureat. 

14. Wyniki egzaminów w gimnazjach:

- Gimnazjum Wyrzysk – język polski 66,86; historia/WOS 56,73; przedmioty przyrodnicze 47,17;

matematyka 41,17; język angielski poziom podstawowy 54,12; język angielski poziom rozszerzony

32,94; język niemiecki poziom podstawowy 61; język niemiecki poziom rozszerzony 37,35.

- Gimnazjum Osiek nad Notecią - język polski 67,6; historia/WOS 50,77; przedmioty przyrodnicze

49,33;  matematyka  38,26;  język  angielski  poziom podstawowy 56,91;  język  angielski  poziom

rozszerzony 38,87; język niemiecki poziom podstawowy 58,3; język niemiecki poziom rozszerzony

0.

15. Wydatki Gminy Wyrzysk poniesione na oświatę w 2016 roku i do 31.08.2017 r.
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W 2016 roku:

- szkoły: subwencja/dotacja 12.115.010,81 zł; wykonanie wydatków 15.629.806,26 zł; różnica –

3.514.795,45 zł;

- gimnazja : subwencja/dotacja 3.428.204,04 zł; wykonanie wydatków 4.297.278,02 zł; różnica –

851.073,98 zł;

- publiczne przedszkola: subwencja/dotacja 414.154,45 zł; wykonanie wydatków 1.976.775,43 zł;

różnica – 1.562.620,98 zł.

Łącznie:  subwencja/dotacja 12.115.010,81 zł;  wykonanie wydatków 15.629.806,26 zł;  różnica –

3.514.795,45 zł.

W 2017 roku (do 31.08.2017 r.) łącznie: subwencja/dotacja 11.747.699,93 zł; wykonanie wydatków

10.836.554,43 zł; różnica 911.145,50 zł.

16. Zestawienie wydatków poniesionych na 1 ucznia.

W 2016 roku na szkoły podstawowe – 7.930,42 zł, na gimnazja – 8.805,10 zł oraz na publiczne

przedszkola – 7.321,39 zł. 

W 2017 roku (do 31.08.2017 r.) na szkoły podstawowe – 8.931,96 zł, na gimnazja – 8.512,48 zł

oraz na publiczne przedszkola – 7.194,11 zł. 

17.  Zestawienie  wydatków poniesionych przez  Gminę Wyrzysk na  dotacje  dla  ,,Małej  Szkoły”

w Rudzie w roku szkolnym 2016/2017.

Wysokość udzielonej dotacji w roku szkolnym 2016/207:

- Szkoła Podstawowa – 81.556,02 zł,

- Oddział Przedszkolny – 71.603,96 zł. 

18.  Zestawienie wydatków w sprawie refundacji kosztów ponoszonych przez Gminy Łobżenica,

Margonin,  Szamocin,  Sadki,  Piła,  Wysoka  i  Bydgoszcz  na  dzieci  z  Gminy  Wyrzysk,

uczęszczających do przedszkoli publicznych w roku szkolnym 2016/2017:

- w roku szkolnym 2016/2017 roku wydatki wykonano w kwocie: 46.089,29 zł;

- do sierpnia 2017 roku wykonano wydatki w kwocie: 30.759,82 zł. 

Przewodniczący Rady Stefan Rymer podziękował za przedstawienie informacji. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że jak chodził do szkoły to nie można było grać w karty,

a teraz usłyszał o godzinach karcianych i chciałby dowiedzieć się na ten temat.

Radny Roman Łuka powiedział, że nie jest w stanie na takie pytanie odpowiedzieć i może Pani

Burmistrz udzieli odpowiedzi. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że rozumie, iż jest to bardzo miły  żart

aby  przykuć  uwagę  słuchaczy,  gdyż  takie  sformułowanie  zostało  zawarte  w  ustawie  karta

nauczyciela,  a  są  to  określone  ustawą  godziny,  które  każdy  nauczyciel  zobowiązany  jest
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do  poświęcenia  na  zajęcia  dydaktyczne,  opiekuńcze,  wychowawcze,  opiekuńczo-wychowawcze

rozwijające zainteresowania uczniów. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że myślał, iż chodzi o granie w kary. 

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  w  ramach  zajęć  rozwijających

zainteresowania sportowe uczniów były również zajęcia poświęcone podstawowej grze w karty. 

Ad.  10  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  nie  podejmował  żadnych

działań i umożliwił pozostałym Radnym zabranie głosu.

Dyskusji nie podjęto.

Ad.  11  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  nie  wpłynęła  żadna

interpelacja międzysesyjna.

Ad. 12   Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

 Żaden z obecnych Radnych nie zabrał głosu. 

Ad. 13   Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.

Żaden z obecnych sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli nie zabrał głosu. 

Ad. 14  Wolne głosy i wnioski.

Radny Józef  Jasik powiedział,  że  w sprawozdaniu  Pani  Burmistrz  została  zawarta  informacja

dotycząca  podpisania  umowy  na  dostawę  gazu  z  Wągrowiecką  Grupą  Zakupową  w  dniu  11

października br. W związku z tym radny zapytał, czy umowy z Wągrowiecką Grupą Zakupową

mogą podpisywać tylko jednostki samorządu terytorialnego, czy tez inne podmioty oraz, czy taka

umowa podpisywana jest na jeden rok, czy na okres dłuższy?

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  Gmina  Wyrzysk  znajduje  się

zarówno  w  jednej  i  drugiej  grupie  zakupowej,  czyli  na  dostawę  gazu  Wągrowiecka  i  energii

elektrycznej  Wałecka.  Jeżeli  chodzi  o zakup energii  elektrycznej,  to podmiotami,  które również

zawierały  takie  umowy,  które  są  w  grupie,  to  niekoniecznie  są  to  jednostki  samorządu

terytorialnego,  jak  chociażby Zakład  Wodociągów i  Kanalizacji  .  Panowie,  którzy  pilotują  ten
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program są bardzo otwarci i takie umowy zawierane są na rok, bo są jak najkorzystniejsze dla tych,

którzy chcą grupie kupować energię. Natomiast jeżeli chodzi o drugą grupę dotyczącą zakupu gazu,

to nie byłoby takiej jednostki, która nie byłaby samorządem, co nie oznacza jednak, że nie może, a

jest to bardzo korzystne dla podmiotu, który w takiej grupie zakupowej jest. Dla Gminy Wyrzysk w

stosunku do ceny detalicznej różnica między zakupem energii daje oszczędność w wysokości 51%,

co  daje  oszczędności  w kwocie  354  zł  i  jest  to  kwota  o  połowę mniejsza  jak  kupowane  jest

wspólnie.  Również zaoszczędziło się na gazie i  posiada się mniej takich punktów gazowych, a

chodzi o szkoły i przygotowuje się budynek Urzędu i daje kwotę mniejszą w wysokości 10 tys. zł w

skali  roku,  co  daje  oszczędności  w  wysokości  14,1%.  W  związku  z  tym  jak  byłyby  inne

zainteresowane podmioty obsługą kompleksową, to prosi o przybycie, a zostaną podane kontakty. 

Radny  Ireneusz  Przydział powiedział,  że  sesja  się  przeciąga,  a  jeszcze  są  oświadczenia

majątkowe, to myśli aby na przyszłe lata zrobić dłuższą przerwę na obiad, ponieważ jak okazałoby

się, że zostało źle złożone oświadczenie majątkowe, to głodnym poszłoby się do wiezienia. 

Przewodniczący Rady Stefan Rymer powiedział, że jest to sprawa do rozważenia na przyszły rok.

Bogusława Jagodzińska  – Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  wszyscy otrzymali  plakaty oraz

państwo Radni dodatkowe zaproszenia na obchody Święta Niepodległości w Gminie Wyrzysk, na

co bardzo serdecznie zaprasza i do uczestnictwa we wszystkich imprezach.  

Radny Józef Jasik powiedział,  że chciałby bardzo podziękować Pani Burmistrz za rozpoczęcie

remontu chodnika przy ulicy Bydgoskiej  w Wyrzysku, a ma nadzieję, iż pod względem jakości

zostanie co najmniej tak dobrze wykonany jak chodnik na ulicy Pocztowej w Wyrzysku.  

Przewodniczący  Rady  Stefan  Rymer powiedział,  że  Prezes  Szpitala   złożył  zaproszenie

Społecznego  Stowarzyszenia  na  Rzecz  Szpitala  Powiatowego  w  Wyrzysku  Sp.  z  o.o.  wraz

z  Zarządem  Szpitala  na  koncert  charytatywny,  dedykowany  małym  pacjentom  Szpitala

Powiatowego w Wyrzysku, który odbędzie się w dniu 7 listopada br. na sali widowiskowej przy

Szkole Podstawowej w Wyrzysku o godzinie  18:00.  Wstęp wolny i  prośba była aby przekazać

zaproszenie  dla  wszystkich  Radnych  oraz  wszystkich  osób,  dla  których  zostanie  przekazana

informacja. 

Ad. 15 Wyniki analizy oświadczeń majątkowych za rok 2016:

1) informacja Burmistrza o złożonych oświadczeniach przez: zastępcę burmistrza, skarbnika

gminy,  sekretarza,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy,  osoby  zarządzające

gminnymi  osobami  prawnymi  oraz  osoby  wydające  decyzje  administracyjne  w  imieniu

burmistrza;

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że zgodnie z dyspozycją art. 24 h ust. 6

37



i  8  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  r.  o  samorządzie  gminnym  dokonała  analizy  oświadczeń

majątkowych złożonych przez zastępcę burmistrza, skarbnika, sekretarza, kierowników jednostek

organizacyjnych gminy, osoby zarządzające gminnymi osobami prawnymi (spółkami) oraz osoby

wydające decyzje administracyjne w imieniu burmistrza. W 2016 roku do Burmistrza Wyrzyska

wpłynęły łącznie 33 oświadczenia majątkowe z tego 27 oświadczeń złożonych wg stanu na dzień

31.12.2016  r.,  2  oświadczenia  złożone  w związku  z  zakończeniem pełnienia  funkcji  dyrektora

gimnazjum, 1 oświadczenie złożone w związku z zakończeniem zatrudnienia na stanowisku prezesa

spółki, 1 oświadczenie w związku z zatrudnieniem na stanowisku prezesa spółki, 1 oświadczenie w

związku  z  cofnięciem  upoważnienia  Burmistrza  do  wydawania  decyzji  administracyjnych  i  1

oświadczenie  w  związku  z  udzielonym  upoważnieniem  Burmistrza  do  wydawania  decyzji

administracyjnych.  Każdorazowo  jeden  egzemplarz  oświadczenia  majątkowego  przekazano  do

urzędu  skarbowego,  właściwego  ze  względu  na  miejsce  zamieszkania  osoby  składającej

oświadczenie,  załączając  kopię  zeznania  podatkowego  (PIT)  w  przypadku  oświadczeń

majątkowych  składanych  za  2016  rok.  Wobec  powyższego  przekazanych  zostało  31  egz.

oświadczeń do Urzędu Skarbowego w Pile, jedno oświadczenia do Urzędu Skarbowego w Złotowie

oraz jedno do Urzędu Skarbowego w Nakle nad Notecią. Zawarte w oświadczeniach majątkowych

informacje jawne, o których mowa w ustawie z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji

publicznej, zostały niezwłocznie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej, prowadzonym

przez  Urząd Miejski  w Wyrzysku.  Kontynuując  Burmistrz  Wyrzyska  powiedziała,  że  dokonała

analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych,  w porównaniu z  danymi zawartymi

w zeznaniach podatkowych PIT za rok podatkowy 2016, a także z zapisami w oświadczeniach

majątkowych  u  wymienionych  osób  z  roku  poprzedniego.  W  związku  z  tym  stwierdzono,

że  wszystkie  osoby  obowiązane  do  złożenia  oświadczeń  majątkowych  złożyły  je  w  terminie,

tj. do dnia 30 kwietnia 2017 r. w odniesieniu do oświadczeń za rok 2016 lub w terminie 30 dni od

dnia  zatrudnienia  lub  powołania  na  stanowisko,  bądź  na  dzień  rozwiązania  stosunku  pracy,

z powodu przejścia na emeryturę. Do oświadczeń majątkowych, które złożono do dnia 30 kwietnia

2017 roku załączone zostały wymagane zeznania podatkowe PIT za rok 2016, złożone w urzędzie

skarbowym.  Zdecydowana  większość  złożonych  oświadczeń  majątkowych  zawierała  niezbędne

informacje, o którym mowa w art. 24 h ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie

gminnym, a w wyniku analizy stwierdzono drobne nieprawidłowości polegające na nie podaniu

miejsca  położenia  działki,  czy  nie  podano  wartości  gospodarstwa  rolnego,  rodzaju  zabudowy

i jednoznacznego określenia tytułu prawnego, czy też nie podano miejsca położenia gospodarstwa

rolnego.. Kończąc Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że biorąc pod uwagę charakter stwierdzonych

niedoskonałości nie występowała do dyrektora urzędu kontroli skarbowej z wnioskiem o kontrolę
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złożonych oświadczeń majątkowych. 

2) informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku dot. oświadczeń majątkowych

radnych;

Przewodniczący Rady powiedział,  że  stosownie  do art.  24 h ust.  3 i  4  ustawy o samorządzie

gminnym radni składają pierwsze oświadczenia majątkowe w terminie 30 dni od dnia złożenia

ślubowania. Kolejne oświadczenie radni składają co roku do dnia 30 kwietnia, według stanu na

dzień 31 grudnia roku poprzedniego w 2 egzemplarzach  wraz z kopią osiągniętego dochodu w roku

podatkowym, tzw. PIT, z tego jeden egzemplarz oświadczenia przekazano do Urzędu Skarbowego

w Pile pismem Nr OR. 0043.3.2017 z dnia 24 maja 2017 r. 

Oświadczenie  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  przesłane  zostało  zgodnie  z  właściwością

Wojewodzie Wielkopolskiemu pismem Nr OR.0043.2.2017 z dnia 21 kwietnia 2017 r. W myśl art.

24  h  ust.  8  ustawy  o  samorządzie  gminnym,  podmiot  dokonujący  analizy  danych  zawartych

w oświadczeniach jest uprawniony do porównania treści analizowanego oświadczenia majątkowego

z  danymi  zawartymi  w  informacjach  o  dochodach  osiągniętych  w roku podatkowym 2016,  tj.

załączonym  PIT  oraz  treścią  oświadczeń  majątkowych  z  roku  poprzedniego.  Zawarte

w oświadczeniach majątkowych informacje jawne, o których mowa w ustawie z dnia 6 września

2001  r.  o  dostępie  do  informacji  publicznej,  zostały  niezwłocznie  udostępnione  w  Biuletynie

Informacji  Publicznej,  prowadzonym  przez  Urząd  Miejski  w  Wyrzysku.  Do  oświadczeń

majątkowych, które złożono do dnia 30 kwietnia 2017 roku załączone zostały wymagane zeznania

podatkowe PIT za rok 2015, złożone w urzędzie skarbowym. Kontynuując S. Rymer powiedział, że

podmiot  dokonujący  analizy,  zgodnie  z  art.  24h  ust.  12  cyt.  wyżej  ustawy w  terminie  do  30

października każdego roku przedstawia Radzie informację o osobach, które nie złożyły oświadczeń

majątkowych lub złożyły je po terminie. W związku z tym dokonując analizy oświadczeń pod tym

kątem, stwierdzono, że na stan ustawowy 15 radnych, oświadczenia majątkowe  w terminie złożyli

wszyscy radni. Ponadto przedstawia się Radzie informację o  nieprawidłowościach stwierdzonych

w  analizowanych  oświadczeniach  majątkowych  wraz  z  ich  opisem  i  wskazaniem  osób,  które

złożyły  nieprawidłowe  oświadczenia.  W  związku  z  tym  analizując  oświadczenia  pod  kątem

powyższego kryterium, stwierdzono, że złożone oświadczenia majątkowe sporządzono w sposób

kompletny  i  staranny,  w  których  zgodnie  z  wymogami  wypełniono  wszystkie  pozycje  wraz

z  informacjami, o których mowa  w art. 24h ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym z określeniem

przynależności  poszczególnych  składników  majątkowych,  dochodów  i  zobowiązań  do  majątku

odrębnego i majątku objętego małżeńską wspólnością majątkową. W złożonych oświadczeniach nie

stwierdzono żadnych nieprawidłowości. 
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3)  informacja  Wojewody  Wielkopolskiego  dot.  złożonych  oświadczeń  przez  Burmistrza

i Przewodniczącego Rady;

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że pismem z dnia 6.10.2017 r. nr Nr KN-

V.414.202.2017.1 poinformowano  Radę  Miejską  w  Wyrzysku,  że  Burmistrz,  Pani  Bogusława

Jagodzińska  złożyła  swoje  oświadczenie  majątkowe  w  terminie  i  nie  stwierdzono  w  nim

nieprawidłowości. Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer złożył swoje oświadczenie majątkowe

w terminie i nie stwierdzono w nim nieprawidłowości.

4) informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Pile i Złotowie dot. oświadczeń majątkowych

za 2015 rok złożonych Burmistrzowi oraz Przewodniczącemu Rady –  część niejawna sesji

zgodnie z § 28 Statutu Gminy Wyrzysk, w związku z art. 294 § 4 ustawy z dnia 29 sierpnia

1997 r. - Ordynacja podatkowa (Dz. U. z 2017 r., poz. 201 z późn.zm.). 

W związku z faktem, iż informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego posiada klauzulę „tajemnica

skarbowa” sesja w cyt. punkcie nie była nagrywana.

Ad. 16 Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 17:00 Przewodniczący

Rady  zamknął  XXXIX  sesję  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  dziękując  wszystkim  obecnym

za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:
Dagmara Pinkowska   Przewodniczący Rady 
podinsp. ds. obsługi rady gminy       (-) Stefan Rymer 
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